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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Pintér Sándor, belügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mennyivel nőttek a kórházi műtéti várakozási idők az 
elmúlt 1 évben?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A penzcentrum.hu portálon található „Embertelen küzdelem a magyar kórházakban: tovább nyúlnak
a várólisták, minden hiába?„ című írásban arról van szó, hogy „2024 elején ismét az látható, hogy
nyúlik a várakozási idő, ez pedig jelentősen befolyásolja a magyar betegek életminőségét.”:

„Az, hogy hogyan is változik a várólisták hossza Magyarországon, nem egyszerű nyomon követni,
mivel a Nemzeti  Egészségbiztosítási  Alapkezelő (NEAK) az utóbbi években többször változtatott
azon, milyen adatot, milyen formában közöl. Két éve még elérhető adat volt a NEAK honlapján,
hogy az egyes műtétekre mennyit kell várhatóan várni, vagyis az átlagos tervezett várakozási idő,
melyet  a  Pénzcentrum  korábbi  elemzéseiben  is  felhasználtunk.  Ezek  az  adatok  azonban  2022
februárjában  lekerültek  a  honlapról,  akárcsak  a  maximum  és  minimum  várakozási  idő,  amit
továbbra  is  elérhető  -  egyúttal  a  korábbi  elemzéseinkkel  összevethető  -  maradt,  az  az  átlagos
tényleges  várakozási idő a megelőző 6 hónapban, illetve a várakozók száma. Most  ismét azzal
szembesülhettünk,  hogy a várakozók tényleges száma helyett a NEAK a 60 napot meghaladóan
várakozók számát közli. Így az összevethetőség már jelentősen csorbul. Mindenesetre a 2023-as
adatainkat összevetve a 2024 év elejiekkel az látszik: csökkenés csak elvétve mutatkozik, jellemzően
tovább nyúlik a várakozási idő.

Hiába ért véget a pandémia, nem jelent napi szintű fenyegetést a normál egészségügyi ellátásra a
covid-járvány, a várólisták 2023-ól 2024-re tovább nőttek. A munkaerőhiány, a magyar lakosság
romló  egészségügyi  állapota,  a  magyar  egészségügy  alulfinanszírozottsága,  és  számos  egyéb
tényező miatt, melyek már hosszú évek óta nehezednek az ellátó rendszerre, a várólisták hosszát
már nem lehet nagy pénzinjekciókkal egyszerűen és gyorsan lefaragni.”



 

Kérdezem Önt:

Mennyivel nőttek a kórházi műtéti várakozási idők az elmúlt 1 évben?

 

Budapest, 2024. január 16.
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Dr. Vadai Ágnes
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